
Formål med mødet: Bestyrelsesmøde i Kulturhusforeningen 

Dato: 12. december 2022 

Tid: 19.15  

Sted: Karens Minde Kulturhus, Caféen 

 

Deltagere: Steen E, Dorte W, Frederikke, Alexander, Merete, Christel, Simon 

(personale) Gunilla (Ref) 
 

Afbud: Mia, Sus, Steen K 
 

Dagsorden Referat og beslutninger 
1. Godkendelse af dags-

orden 

 

2. Ny bydelsplan 

Dorthe Eren vil fortælle 

om arbejdet i Lokaludval-

gets Kulturudvalg 

Dorthe er valgt for KM Kulturhus til Kgs. Enghave Lokalud-

valg. Lokaludvalget er ved at lave en ny bydelsplan, som 

er en slags visionspapir for de næste år og en plan for 

hvad LU skal arbejde med fremadrettet. 

KU har besluttet to hovedområder:  

Østre Kapel og området omkring kapellet. 

Bedre adgang til kultur- og fritidsfaciliteter. 

Herunder bla.:  

Adgang til vandet. 

Musikskole, udbredelsen af det også til SV 

Adgang til lokalelån på skolerne. 

Kulturmødested for Børn og unge i Huset 2450 

Svømmehal (i Bådehavnsgade) 

Sal til KM til 200-250 personer 

 

Det sidste punkt førte til en diskussion om en sal stadig er 

et ønske fra kulturhuset, eller om huset nu har en anden 

retning.  

 

Samtale om hvilke tråde der kan være fra KM til bydelspla-

nen. 

 

Ved det næste møde skal bestyrelsen drøfte hvad Dorthe 

skal tage med ind fra kulturhuset som input til Lokalpla-

nen. Der lægges op til en drøftelse af, hvad Karens Minde 

er og hvad vi ønsker at bidrage med til bydelen og til 

kunst-og kulturlivet i København. 

 

3. Ny driftsaftale for 

2023-2025 

Kommunens forslag er 

vedhæftet. 

 

 

 

 

KFFs udkast til driftsaftale ligner den vi har nu, dog er der 

nogle fejl, bla i nummerering og en uoverensstemmelse 

mht årstal. 

Et af punkterne under formål ønsker vi omformuleret, så 

det beholder substansen, men giver mere mening. 

 

Der er også nye regler omkring udlejning af lokaler, som 

kommer til at påvirke Karens Mindes økonomi. Der bliver 

en del ekstra administration, idet der skal bla. skelnes 



 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

mellem det de benævner ”udlejning til kommercielle for-

mål” og udlejning til kommunale aktører/ foreninger.  

Fra kommunens juristers side handler det om at vi ikke må 

være konkurrenceforvridende, men bestemmelsen om at 

lejen på markedsvilkår skal betales til kommunen, må 

handle om noget andet. 

Der er stadig uklarhed om, hvilke takster vi skal bruge og 

hvor meget af lejen til kommercielle formål, der skal retur-

neres til kommunen. 

Gunilla er sammen med Simone ved at finde ud af hvad 

det kommer til at betyde, og kontakter desuden Christians-

havns beboerhus for at høre hvad de stiller op med de nye 

regler. 

 

De nøjagtige tilskustaltal kommer senere. Aftalen er klar til 

underskrift i begyndelsen af det nye år. 

3a. Kulturfonden Regnskab og afrapportering fra Sydhavn Salon. Støtten ud-

betales. 

Støtten til 1.maj-fejringen 2022 udbetales også. 

4. Kulturpunktet  

5. Orienteringer 

Formand 

Leder 

Andre 

 

 

 

En opløftende nyhed: Der kommer et ekstra tilskud til del-

vis dækning af de stigende omkostninger til el mm. 

 

Orientering om et bestyrelsesmedlems situation. Bestyrel-

sen besluttede at sende blomster. 

 

Melding fra bestyrelsen: det er virkelig godt og givende at 

møde de forskellige fra personalet, som har forskellige in-

put til bestyrelsen og vinkler på arbejdet i huset. ikke un-

dervurderes 

6. Eventuelt 

 

 

7. Bestyrelsens lukkede 

punkt 

 

 

 


